

Referat fra møde i KFS - gruppen, afholdt mandag den 18.11.2019, kl. 17:00 - 18:00 i vores lokaler i Beboerhuset.

Vi bød Marianne Olsen velkommen i gruppen og håber hun fremover vil deltage i gruppens arbejde
Vi præsenterede os kort for hinanden. Marianne er Ruths suppleant i Lokaludvalget.

Deltagere: Dan, Ruth, Marianne, John og Sven Erik

Afbud: Bent og Karin. (der er nok gået lidt kuk i den med Karins nye e-mail adresse)

Følgende dagsorden:

1. Puljeansøgninger, 3 stk. 2 til 2019 og 1 til 2020.
2. HAL C, brev fra forvaltningen, kan vi gøre mere?
3. Meddelelser:
4. Nyt fra undergrupper
5. Eventuelt.

Ad. 1 På det sidste møde indstillede vi at støtte Kulturtåret med kr. 5000,00 af Lokaludvalgets midler, hvis der ikke var ansøgt tidligere i år. Det var ikke tilfældet og Lokaludvalget godkendte gruppens indstilling.

Der er indstillet 3 puljeansøgninger til behandling og det er følgende:

1. **Morp Klubben** ansøger Lokaludvalget om kr. 7.150,00 ud af et budget på kr.15.500,00, til et arrangement med visning af film, der normalt ikke er tilgængelig for offentligheden, tillige med en efterfølgende debat og musik. Arrangementet finder sted den 5. dec. 2019 og der forventes et deltagerantal på ca. 50. Der opkræves tillige entre på kr. 50,00 . ***Det fremgår ikke af ansøgningen hvilke typer film der fremvises, hvilket ville være ønskeligt, til trods herfor indstiller gruppen at yde støtte på det ansøgte beløb. Da vi finder initiativet dialogskabende og lokalt forankret.***
2. **Gråbrødre Kammerkor – Julekoncert i Sofiebadet.** Gråbrødre kammerkor ansøger om kr. 14.000,00 af Lokaludvalgets midler til afholdelse af en Julekoncert i Sofiebadet den 8. dec. 2019. Der er budgetteret med et samlet beløb på kr. 25.000,00 og der tages ikke entre. Gruppen drøftede bl.a. spørgsmålet om hvorfor ikke arrangementet kunne afholdes i en af vores kirker, da det højst sandsynligt vil give flere Christianshavnerne mulighed for deltagelse. ***Med det begrænsede antal gæster i Sofiebadet, anbefaler gruppen ikke at støtte med det fulde beløb, men anbefaler en støtte på kr. 7.000,00 under hensyn til spredning af Lokaludvalgets puljemidler. Tillige med at vi finder arrangementet inspirerende og lokalt forankret.***
3. **Copenhagen Light Festival på Christianshavn.** Der ansøges om kr. 25.000,00 af Lokaludvalgets 2020 puljemidler til en lysinstallation i forbindelse med Copenhagen Light Festival den 1 - 23 feb. 2020. ***Gruppen anbefaler at udsætte behandlingen af ansøgningen til december mødet, da der som vi læser ansøgningen vedr. specifikation i budgettet ikke er skrevet hvad beløbet dækker. Vi anbefaler at der udarbejdes en ny ansøgning, hvor disse poster er udspecificeret.***

Ad. 2. Dan orienterede vedr. forholdene i HAL C. Dan var noget overrasket over det svar der var givet til et BR-medlem, der totalt negligerede de faktiske forhold. Dan og Sven Erik blev ikke indkaldt til det seneste brugermøde, hvilket begge var noget forundret over. Forklaringen var at det kun er ansøgere om plads i hallen, der bliver indkaldt til møde, da det ellers vil være i strid med persondataloven. Dan har anmodet om at vi begge indkaldes fremover til trods herfor. Det er blevet lovet.

Dan var tillige forundret over hvad der sker med de referater der skrives fra mødet, da det virker som om ingen i BR kender til problemerne. Fremover kunne man overveje at sende kopi af referatet til medlemmerne af Kultur- og Fritidsudvalget.

Der har været afholdt møde med kontaktpersonen og områdelederen, CIK, og Nanok, for at finde en løsning på problemerne med hærværk og utrygheden ved at færdes ved og i hallen. Forvaltningen har besluttet som en midlertidig løsning at placere en person dagligt (mellem kl.16:00 – 22:30) til at holde opsyn med forholdene.

Marianne supplerede med at oplyse at det er en bestemt gruppe kendte unge der opholder sig ved hallen og de virker meget truende, især over for de unge piger. I forbindelse med sidste episode tilkaldte man politiet, men de dukkede aldrig op.

Forholdene er nu eskaleret igen og de unger opholder sig uden for hallen og kaster romerlys efter brugeren af hallen.

Dan oplyste at ordningen med en fast vagt kun er planlagt til ca. 14 dage og hvad så!!

Vi skal nok være meget opmærksom på forholdene i og omkring hallen. Forældre er begyndt at være betænkelige ved at sende deres børn alene til hallen, Dan nævnte også den dårlige belysning der er i området. Dette har været påtalt men intet er sket.

Der var talt om at Dan skulle deltage på det kommende Lokaludvalgsmøde og give sit syn på sagen. Men indtil videre enedes vi om at afvente situationen og holde øje med udviklingen. Vi sætter HAL C som fast punkt på dagsordenen indtil videre.

Sven Erik orienterer FU og Lokaludvalg om situationen.

Ad.3. Ruth orienterede vedr. Biblioteksplanen. Ruth og Poul C. havde inden vores møde afholdt møde med en repræsentant for SD i BR, der ønskede at få uddybet vores synspunkter vedr. flytning af biblioteket til nye og større lokaler. Vedkommende var meget positiv indstillet ifbm. en evt. udflytning. Repræsentanten for SD mente at lokaler på Papirøen sagtens kunne komme på tale hvis der er økonomi til det. Lokalerne i Gl. Dok er også kommet i spil, da et medlem af Lokaludvalget gjorde opmærksom på de tomme lokaler. Der er sendt en forespørgsel til Slots- og Ejendomsstyrelsen med spørgsmål om der er ledige lokaler og i givet fald til hvilken pris pr. m2, der er endnu ikke kommet svar.

Biblioteksgruppen er blevet anbefalet at overveje foretræde for Kultur- og Fritidsudvalget, for at indvillige alle medlemmerne om planerne for en evt. udflytning af biblioteket.

Ruth orienterede kort vedr. den nye skolestruktur, der medfører ændringer af skoledistrikter og nye skoler i andre bydele. M.h.t. Christianshavn sker der ingen ændringer.

Vi har modtaget en invitation til indvielse af Christianshavns skole og Fritidshjem, tirsdag den 19.11. kl. 13:30. Skole og Fritidshjem er blevet udvidet med et spor og der er kommet 90 Fritidshjemspladser. Ruth og Sven Erik deltager. Dan var lidt i tvivl om han kan deltage.

Dan oplyste at der var kommet afslag vedr. lejeredskeerne på Arsenaløen. De får ikke lov til at blive, da de skal flyttes til et andet sted i kommunen desværre.

Ad. 4, 5 og 6 intet.

Næste møde er mandag den 9.12. kl. 17:00

For referat: Sven Erik